
 

Protokół z posiedzenia radnych wspólnych komisji rolnej, handlu, usług, budownictwa 

i gospodarki komunalnej, budżetowo-finansowej i planowania oraz oświaty, 

kultury, zdrowia i ochrony środowiska 

w dniu 29 listopada 2023 r. 

 

Ad. 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zalewski 

Przywitał przybyłych radnych, Wójta Gminy, Zastępcę Wójta, Skarbnik. Na podstawie listy 

obecności, na posiedzeniu obecnych było 15 członków Komisji co stanowi 100 % Sekretarzem 

komisji został Radny Jerzy Dembek.  

Ad. 2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przyjęto porządek obrad w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej komisji  

4. Wolne wnioski i informacje. 

5. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych 

Projekt uchwały w sprawach: 

a. przyjęcia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Biskupiec na lata 

2023-2033,  

b. uchwalenia zmian do budżetu Gminy Biskupiec na 2023 rok, 

c. zobowiązania Wójta Gminy Biskupiec do indywidulanego określenia warunków  

sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz  ich użytkowników wieczystych,   

d. wyrażenia zgody  na  oddanie w drodze umowy  najmu  nieruchomości  lokalowej  

położonej w  budynku Świetlicy Wiejskiej w miejscowości Krotoszyny, będącej  

własnością  Gminy Biskupiec  na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata, 

e. wyrażenia zgody na oddanie w drodze umowy najmu nieruchomości lokalowej  

położonej w  budynku Ośrodka  Zdrowia w Biskupcu, przy ul. Lipowej 7, będącej 

własnością Gminy Biskupiec na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata,   

f. wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników i kandydatów na 

strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy Biskupiec 

za udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach, 



ćwiczeniach oraz za działania inne niż określone w art.15 ustawy z dnia 17 

grudnia 2021 r. o ochotniczych strażach pożarnych, 

g. pokrycia  części  kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi  z dochodów 

własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w 2023 r.,   

h. wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  

i  wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od właścicieli  

nieruchomości  na terenie  gminy  Biskupiec 

i. zmiany Uchwały Nr LIX/527/23 Rady Gminy Biskupiec z dnia 26 października 2023 r. 

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie pomocy w formie posiłku, 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego w 

postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 

j. zmiany Uchwały Nr LIX/528/2023 Rady Gminy Biskupiec z dnia 26 października 2023 

r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w postaci posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 

żywności, świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole  i w domu” na lata 2024-

2028 

6. Zamknięcie posiedzenia  komisji. 

Ad 2. Przyjęcie  porządku posiedzenia   

15 radnych głosowało  za przyjęciem porządku obrad. 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej komisji  

15 radnych głosowało za przyjęciem protokołu z poprzedniej komisji. 

Protokół został przyjęty. 

Ad. 4. Wolne wnioski i informacje 

Wójt Arkadiusz  Dobek  poinformował, że na polecenie  Krajowego Biura Wyborczego trzeba 

było dokonać analizy okręgów wyborczych w naszej gminie. Po zebraniu wszystkich 

informacji z wydziału meldunkowego, okazało się w okręgu  wyborczym nr 15 dotyczącym 

Szwarcenowa,  jest za  dużo  mieszkańców na  tym terenie  na jeden mandat.   

Wójt  dodał, że  zmiana będzie  również  dotyczyć  mieszkańców okręgu na 5 i okręg nr 6 czyli 

Bielice i Krotoszyny, żeby to unormować to z tej części za torami w Krotoszynach, trzeba cześć  

mieszkańców przerzucić do Bielic. Wójt poinformował, że zaproponował zmianę, żeby do 



okręgu wyborczego do Bielic należeli mieszkańcy za torami na tartaku, cześć Krotoszyn Ci  

mieszkańcy, którzy mieszkają  najbliżej Bielic.  

Mieszkańcy Czachówek i  Krotoszyny zostaną przypisani do Krotoszyn. W okręgu 15 zmiany 

będą  dotyczyć radnych  Piotr Łukaszewskiego, Tomasza Dembek i Jerzego Dembek. 

Radny Andrzej Plichta zapytał kiedy będą wybory? 

Wójt odpowiedział, że 7 lub 14 kwietnia.    

Wójt poinformował, że jutro odbędzie się otwarcie dwóch dróg w kierunku Lipinek i w 

kierunku  Piotrowic.  

Wójt dodał, że wstrzymane zostały prace  na  kortach ze względu  na złą  pogodę. Odbyły  się  

również przetargi na remont drogi Lipinki -Mierzyn, wygrała firma PDB oraz przetarg na 

remont drogi Wardęgowo-Osetno, Ostrowite, Łąkorz–Strabag, Wielka Tymawa-Łakorz droga  

powiatowa - firma Kolas.   

Wójt poinformował, że  w  budżecie zostały  zabezpieczone  środki  na dotacje dla  powiatu w  

kwocie 800 tyś. zł w związku  z remontem drogi do  Nowego Miasta.  

Przygotowujemy się  do przetargu  na  budowę hali sportowej w Biskupcu.  

Odbyło się spotkanie komisji budżetowej pod przewodnictwem Jana Wiśniewskiego omówione 

były planowane inwestycje  na  rok 2024.  

Wójt dodał, że deficyt na 2024 rok,  jest  porównywalny do tegorocznego, ale  trzeba będzie 

wziąć kredyt  na około 1,4 miliona na dofinansowanie bieżących inwestycji. Wydatki na 

oświatę są na poziomie 27 milionów  w tym 5 milionów na modernizacje szkół  przychody 21- 

milionów,  na przedszkola przeznaczone są ok. 3 miliony złotych. Zastępca Wójta przedstawiła 

nieprawidłowości w oświadczeniach majątkowych radnych, które zostały przesłane z Urzędu 

Skarbowego. Radny Damian Tudek kiedy będą robione drogi, na które odbyły się przetargi.   

Wójt odpowiedział, że od kwietnia od października. Przewodniczący poinformował, że 

wpłynęła odpowiedz na pismo odnośnie przejść dla pieszych, koło ścieżki przy Dino  

w Biskupcu oraz rowu i przejścia w kierunku Sędzic. Projekt budżetu jest złożony  

w  sekretariacie do wglądu. 

Przewodniczący Zalewski Kazimierz skierował prośbę do Wójta, żeby w przyszłym roku 

poszerzyć ścieżkę koło szkoły w Biskupiec, bo w tej chwili jest za wąska, aby przy budowie 

parku linowego zrobić szerszą ścieżkę. Kierowcy nie ustępują pierwszeństwa. Trzeba pomyśleć 

też o tym, aby dla pracowników szkoły otworzyć bramę od osiedla.  

Wójt odpowiedział, że każdy ma inną wizję tego co by chciał. Radny Dembek Jerzy u mnie  

jest  już  porządek  kierowcy,  ustępują pierwszeństwa  na  przejściu dla pieszych w  Bielicach. 



Radny Stanisław Czajka dodał, że na alei przy szkole w Biskupcu jest  niebezpiecznie,  też  jest 

za tym, aby dla pracowników otworzy bramę od osiedla, aby aleja była tylko do celów 

dostarczenia zaopatrzenia do  kuchni, powinna  to być aleja tylko  dla pieszych. Radny dodał,   

a  jeśli  chodzi o  rodziców z  ul. Grudziądzkiej to wsiadają w samochód,  żeby zawieść dzieci  

do szkoły to jest nie pojęte. Najlepiej byłoby wyłączyć aleję dla zaopatrzenia, żeby wykorzystać 

parking koło stadionu marzy się mieszkańcom gminy, aby to była tylko aleja pieszo – 

rowerowa. Radny Witold Grudzień odpowiedział, ale to nie jest aleja dla mieszkańców tylko 

do szkoły. Radny Stanisław Czajka- próg na ulicy Jesionowej, myślałem, że ludzie dorośli  mają  

głowę na karku i przestrzegają przepisów drogowych, ale dwaj przedsiębiorcy rolni jeżdżący 

tą drogą nie zwalniają przed progiem ciągnikiem z pługiem, nie zwalniają w ogóle ani 

ciągnikiem, ani  samochodem, słupki są przejeżdżane przez ciągniki droga pęka, radny dodał, 

że jeżeli tak  będziemy szanować drogę gminna to nic z niej nie zostanie. Radny Stanisław 

Czajka zaproponował, żeby kierowcy z  dużym  transportem jeździli od strony Sędzic.      

Radny Jan Manista odpowiedział radnemu Czajce, ja Ci proponuje, żebyś powiedz, że nie 

chcesz tego progu. Radny Stanisław Czajka odpowiedział, że składa wniosek z prośbą o zdjęcie 

tego   progu.  

Ad. 5. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych  

Projekt  uchwały w sprawie: 

a. przyjęcia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Biskupiec na lata 2023-

2033,  

Pani  Skarbnik omówiła - projekty uchwał.  

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono 

W wyniku jawnego głosowania w obecności 15 radnych, przy głosach 15 „za”, głosów 

przeciwnych nie było, głosów wstrzymujących nie było - Rada Gminy Biskupiec przyjęła 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy 

Biskupiec na lata 2023-2033,  

b. uchwalenia zmian do budżetu Gminy Biskupiec na 2023 rok, 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono 

W wyniku jawnego głosowania w obecności 15 radnych, przy głosach 15 „za”, głosów 

przeciwnych nie było, głosów wstrzymujących nie było - Rada Gminy Biskupiec przyjęła 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmian do budżetu Gminy Biskupiec na 2023 rok, 

c. zobowiązania Wójta Gminy Biskupiec do indywidulanego określenia warunków  

sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz  ich użytkowników wieczystych 



Wójt nabywcy takich nieruchomości mogą kupić te nieruchomości, których użytkownikami  są  

zamiast  płacić co roku za użytkowanie. Mamy 20 takich użytkowników w Gminie. 

Są to umowy na  użytkowanie  wieczyste zawarte przed 1997 roku,  

Radny Jerzy Leśniewski  czy płaci podatki jak ma warsztat? Wójt tak płaci. 

Przewodniczący Kazimierz  Zalewski  odpowiedział, jeśli Wójt sprzeda grunt to będzie, tylko 

jeden dochód, a tak są dwa od  użytkowania  i podatek, a  po drugie  grunt zawsze jest i  będzie  

gminny. Ja bym się tego nie wyzbywał. Wójt teraz wchodzi takie prawo.  

Wyszedł  Radny Stanisław Czajka   

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono 

W wyniku jawnego głosowania w obecności 14 radnych, przy głosach 15 „za”, głosów 

przeciwnych nie było, głosów wstrzymujących nie było - Rada Gminy Biskupiec przyjęła 

projekt uchwały w sprawie zobowiązania Wójta Gminy Biskupiec do indywidulanego 

określenia warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 

wieczystych. 

d. wyrażenia zgody na oddanie w drodze umowy najmu nieruchomości lokalowej  

położonej w budynku Świetlicy Wiejskiej w miejscowości Krotoszyny, będącej  własnością  

Gminy Biskupiec  na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata. 

Wyszedł Radny  Stanisław  Czajka  

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono 

W wyniku jawnego głosowania w obecności 14 radnych, przy głosach 14 „za”, głosów 

przeciwnych nie było, głosów wstrzymujących nie było - Rada Gminy Biskupiec przyjęła 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w drodze umowy najmu  

nieruchomości lokalowej położonej w budynku Świetlicy Wiejskiej w miejscowości 

Krotoszyny, będącej  własnością  Gminy Biskupiec  na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata, 

e. wyrażenia zgody na oddanie w drodze umowy najmu nieruchomości lokalowej  

położonej w budynku Ośrodka Zdrowia w Biskupcu, przy ul. Lipowej 7, będącej 

własnością Gminy Biskupiec na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata,  

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono 

W wyniku jawnego głosowania w obecności 15 radnych, przy głosach 15 „za”, głosów 

przeciwnych nie było, głosów wstrzymujących nie było - Rada Gminy Biskupiec przyjęła 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w drodze umowy najmu nieruchomości 

lokalowej  położonej w  budynku Ośrodka  Zdrowia w Biskupcu, przy ul. Lipowej 7, będącej 

własnością Gminy Biskupiec na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata,   



f. wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników i kandydatów na 

strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy Biskupiec za 

udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach, ćwiczeniach oraz 

za działania inne niż określone w art. 15 ustawy z dnia 17 grudnia 2021 r. o ochotniczych 

strażach pożarnych. 

Wójt poinformował, że  jest  to propozycja,  aby podnieść stawkę strażakom za akcje ratownicze 

oraz za wyjazdy za szkolenia. Stawka za akcje będzie wynosić -20 zł a za szkolenia - 15 zł.  

Radny Piotr Łukaszewski  dodał, że te  pieniądze są przekazywane do jednostek nie do 

porywanych kieszeni. 

W wyniku jawnego głosowania w obecności 15 radnych, przy głosach 15 „za”, głosów 

przeciwnych nie było, głosów wstrzymujących nie było - Rada Gminy Biskupiec przyjęła 

projekt uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników i 

kandydatów na strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy 

Biskupiec za udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach, 

ćwiczeniach oraz za działania inne niż określone w art. 15 ustawy z dnia 17 grudnia 2021 r. o 

ochotniczych strażach pożarnych. 

g. pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 

własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w 2023 r.  

Wójt  musimy dołożyć do musimy dołożyć do wywozu  śmieci kwotę135 tyś  złotych. 

Wójt dodał,  że  podwyżka  będzie  obejmowała  mieszkańców  od 1 lipca 2024 r. 

Wyszedł  Radny  Ludwik Falkowski.  

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono 

W wyniku jawnego głosowania w obecności 1 radnych, przy głosach 1 „za”, głosów 

przeciwnych nie było, głosów wstrzymujących nie było - Rada Gminy Biskupiec przyjęła 

projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi 

z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w 2023 r. 

h. wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  

i wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od właścicieli  

nieruchomości  na terenie  gminy  Biskupiec 

Wyszedł Radny  Ludwik  Falkowski  

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono 



W wyniku jawnego głosowania w obecności 14 radnych, przy głosach 41 „za”, głosów 

przeciwnych nie było, głosów wstrzymujących nie było - Rada Gminy Biskupiec przyjęła 

projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi i wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od właścicieli  

nieruchomości  na terenie  gminy  Biskupiec. 

i. zmiany Uchwały Nr LIX/527/23 Rady Gminy Biskupiec z dnia 26 października 2023 r. 

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie pomocy w formie posiłku, 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego w 

postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 

Wyszedł  Radny  Ludwik Falkowaki  

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono 

W wyniku jawnego głosowania w obecności 14 radnych, przy głosach 14 „za”, głosów 

przeciwnych nie było, głosów wstrzymujących nie było - Rada Gminy Biskupiec przyjęła 

projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LIX/527/23 Rady Gminy Biskupiec z dnia 26 

października 2023 r. w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie pomocy w 

formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 

j. zmiany Uchwały Nr LIX/528/2023 Rady Gminy Biskupiec z dnia 26 października 2023 

r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w postaci posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 

żywności, świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole  i w domu” na lata 2024-2028 

Wyszedł Radny  Ludwik Falkowski   

W wyniku jawnego głosowania w obecności 14 radnych, przy głosach 14  „za”, głosów 

przeciwnych nie było, głosów wstrzymujących nie było - Rada Gminy Biskupiec przyjęła 

projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LIX/527/23 Rady Gminy Biskupiec z dnia 26 

października 2023 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr LIX/528/2023 Rady Gminy Biskupiec z 

dnia 26 października 2023 r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do przyznania nieodpłatnie pomocy w postaci posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup 

posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole  i w domu” na lata 2024-2028. 

6. Zamknięcie posiedzenia  komisji. 



  Koniec posiedzenia  godzina 13:00 

    Protokolant                            Przewodniczący Rady Gminy 

   Anna Linowiecka                   Kazimierz  Zalewski 


